

EVIDENCE

Ottawa, Thursday, October 24, 1991

[Text]

The Standing Senate Committee on Energy, The Environment and Natural Resources met this day at 2:00 p.m. to organize the activities of the committee.

Heather Lank, Clerk of the Committee: Honourable senators, I see we have a quorum. As clerk of your committee, it is my responsibility to preside over the election of the chairman here today. I am here to receive any motions to that effect.

Senator Kelly: I nominate Senator Hays as chairman.

Ms. Lank: Are there any other motions?

Senator Grimard: No.

Ms. Lank: It is moved by the Honourable Senator Kelly that the Honourable Senator Hays be elected chairman of this committee. Is it your pleasure, honourable senators, to adopt the motion?

Hon. Senators: Agreed.

Ms. Lank: Carried. I declare the motion carried, and in accordance with Rule 89, the Honourable Senator Hays is elected chairman of the committee. I invite him to take the chair.

The Honourable Dan Hays (Chairman) in the Chair.

Senator Hays: Thank you very much, honourable senators. I am pleased to have your confidence, I hope to continue to enjoy your confidence, and I will do my best to be a good chairman. I have no opening remarks as indicated by the agenda. I do observe, however, that I find myself at this time also on the Committee for a Renewed Canada, which is going to be quite busy until February 28, its reporting date. I hope you will be understanding of that conflict until the work of that committee is completed.

However, this committee is an important committee of the Senate and has a lot of work to do. At earlier times, the committee has resolved to do a number of things, some ambitious projects, in particular some involving our environment, a new part of the name of the committee but not new in interest to the committee.

Having said that, thank you for your confidence, and I would like now to turn to the agenda which is before you. The next item on our agenda is the election of a deputy chairman. At this time, I would call for nominations for deputy chairman.

Senator Ottenheimer: I would like to nominate Senator Kelly.

The Chairman: Are there any further nominations for deputy chairman? If not, then I declare Senator Kelly to be the deputy chairman.

The fourth item on our agenda is entitled "Subcommittee on Agenda and Procedure," which is really the appointment of a steering committee. The motion that is set out anticipates that the chairman and deputy chairman and three other members

TÉMOIGNAGES

Ottawa, le jeudi 24 octobre 1991

[Traduction]

Le Comité sénatorial permanent de l'énergie, de l'environnement et des ressources naturelles se réunit ce jour à 14 heures en vue d'organiser les travaux du comité.

Heather Lank, greffier du comité: Honorables sénateurs, je vois que nous avons le quorum. En tant que greffier de votre comité, il m'incombe de procéder à l'élection du président. Je suis prête à recevoir des motions à cet effet.

Le sénateur Kelly: Je propose le nom du sénateur Hays comme président.

M^{me} Lank: Y a-t-il d'autres motions?

Le sénateur Grimard: Non.

M^{me} Lank: L'honorable sénateur Kelly propose que l'honorable sénateur Hays soit élu président de ce comité. Vous plaît-il d'adopter la motion, honorables sénateurs?

Des voix: Adoptée.

M^{me} Lank: Adoptée. Je déclare la motion adoptée. Conformément à l'article 89 du Règlement, l'honorable sénateur Hays est donc élu président du comité et je l'invite à prendre place dans le fauteuil.

L'honorable Dan Hays (président) occupe le fauteuil.

Le président: Merci beaucoup, honorables sénateurs, de la confiance que vous me témoignez. J'espère que je la mériterai et ferai de mon mieux pour être un bon président. Je n'ai pas de discours à faire, ni même de remarque liminaire, contrairement à ce qu'indique l'ordre du jour. Je veux simplement signaler que je siège également au Comité sur le renouvellement du Canada, lequel me tiendra très occupé jusqu'au 28 février, date du dépôt de son rapport. J'espère que vous ferez preuve de compréhension, car je ne serai pas toujours disponible jusqu'à cette date.

Toutefois, ce comité est lui aussi un important comité sénatorial et il a beaucoup de pain sur la planche. Il a décidé, précédemment, d'entreprendre un certain nombre de choses, quelques projets ambitieux, notamment dans le domaine de l'environnement, que nous avons nouvellement ajouté au nom de notre comité, mais qui nous intéresse de longue date.

Cela dit, merci encore de votre confiance. Nous allons maintenant passer à l'ordre du jour. Le point suivant est l'élection d'un vice-président. Je suis prêt à recevoir les mises en candidature.

Le sénateur Ottenheimer: Je propose le nom du sénateur Kelly.

Le président: Y a-t-il d'autres mises en candidature pour le siège de vice-président? Dans la négative, je déclare le sénateur Kelly élu.

Le quatrième point à l'ordre du jour s'intitule «Sous-comité de l'ordre du jour et de la procédure», autrement dit la mise sur pied d'un comité directeur. La motion qui nous est proposée veut qu'il se compose du président et du vice-président, et